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Актуальні питання розвитку сільських 

територій в умовах інтеграції 

23-24 жовтня у місті Трускавець на Львівщині за підтримки Міністерства 

закордонних справ Латвії та Посольства США в Україні відбулася Міжнародна 
конференція «Розвиток сільської місцевості в Україні: шляхи до сталої 

інтеграції та реформ». 
Участь у конференції взяли науковці, освітяни, представники органів 

державного управління, сільськогосподарські дорадники, керівник 
Депаратменту агропромислового розвитку Львівської ОДА Людмила 
Гончаренко,  президент Львівської Аграрної палати Павло Музика та її голова 

Ігор Вуйцик.  
Із вітальним словом до учасників конференції звернулася Тимчасовий 

повірений Посольства Латвійської Республіки в Україні Мадара Сіліня, яка 
відзначила важливість початкових етапів успішного реформування політики 

підтримки розвитку сільських територій в Україні за моделлю ЄС. 
Представниця Комітету Верховної Ради України з питань аграрної та 

земельної політики Ірина Корякіна детально охарактеризувала процедури 
прийняття  законопроєктів, які будуть прийняті невдовзі задля продовження 
європейської моделі аграрних реформ. 

Перший заступник міністра аграрної політики та продовольства України 
Тарас Висоцький детально охарактеризував основні ініціативи задля 

забезпечення збалансованого розвитку аграрного сектору відповідно до вимог 
Спільної аграрної політики ЄС, орієнтованості ініціатив на підтримку галузей 

тваринництва і розвитку переробних підприємств. 
Директор Національної асоціації сільськогосподарських дорадчих служб 

України Роман Корінець наголосив на важливості підтримки розвитку 
дорадництва, які надають важливі інформаційні послуги фермерам із питань 
доступу до програм та ресурсів. 

Прем’єр-міністр Латвії в 2014-2016 рр.  Лаймдота Страуюма у своєму 
виступі розповіла про євроінтеграційний процес у Латвії, з якими труднощами 

зіштовхувалася країна на шляху до членства аграрного сектору в ЄС. 
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Джерело:  Львівська Аграрна палата 

Представниця Міністерства сільського господарства Латвії Наталія 

Сіліска актуалізувала питання підтримки фінансової підтримки розвитку 
фермерства та кооперації в країні в 2021-2027 роках задля виробництва 

конкурентоспроможних на європейському ринку продуктів харчування.   
Голова правління Латвійського центру сільських консультацій та освіти 

Мартін Цімерманіс наголосив на важливості трансформації системи 
сільськогосподарського консультування задля донесення інформації до 
фермерів щодо програм підтримки на рівні ЄС. 

Учасники конференції 24 жовтня прийняли участь в тематичному 
тренінгу із стратегування розвитку сільських територій громад із врахуванням 

досвіду Латвійської Республіки. 

м. ЛЬВІВ 

Джерело: www.agrotimes.ua 
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Джерело: Львівська Аграрна палата 

Співробітництво та науково-

практичне консультування 

28 жовтня в стінах Львівської Аграрної палати відбулося підписання 

договору про співробітництво та науково-практичне консультування між Центром 
кліматичного менеджменту Національного університету ―Львівська політехніка‖ 

та Львівською Аграрною палатою. 
Підписантами стали керівник Центру кліматичного менеджменту Мирослав 

Мальований і керівник Львівської Аграрної палати Ігор Вуйцик. 

За умовами договору сторони домовились про основні напрями роботи: 

·Синергія освітніх, наукових та громадських ресурсів - об’єднання освітніх, 

наукових і практичних ресурсів для розвитку сфери кліматичного 

менеджменту, підвищення рівня обізнаності населення щодо екологічних проблем 

та наслідків зміни клімату. 

·  Організація наукових досліджень - проведення секторальних досліджень з 

оцінки ризиків, уразливості та прогнозування зміни клімату у сферах управління 

водними ресурсами, збереження біорізноманіття, лісового фонду, сільського 

господарства та ґрунтів, енергетики, транспорту та інфраструктури, громадського 

здоров’я, туризму і рекреації досліджень, у сфері кліматичного менеджменту з 

метою підвищення обізнаності та розробки нових підходів до кліматичних 

викликів. 

· Надання дорадчих послуг, котрі стосуються впровадження кліматичного 

менеджменту на місцевому, регіональному та національному рівнях, а також у 

всіх галузях національної економіки; 

·  Розвиток інституційного потенціалу - сприяння розвитку інституційного 

потенціалу організаціями університетів-партнерів, в тому 

числі міжнародними для формування рекомендацій в економічних секторах, 

зокрема промисловому, транспортному, енергетичному, аграрному, туристичному 

та місцевому управлінні. 

Ця угода покликана сприяти ефективній адаптації та пом’якшенню 

наслідків кліматичних змін, що особливо важливо для України у час війни та 

повоєнний період відбудови. 
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Джерело: Департамент агропромислового розвитку Львівської ОДА 

Агровиробникам Львівщини 

відшкодують половину вартості 

сертифікованого насіння 

У Львівській області активно діє програма відшкодування 50 % вартості 

сертифікованого насіння сільськогосподарських культур. Згідно з 
розпорядженням голови Львівської облдержадміністрації, внесено зміни до 

Комплексної програми підтримки та розвитку сільського господарства на 2021–
2025 роки. Зокрема, передбачено часткове відшкодування вартості 

високорепродукційного насіння овочевих та нішевих культур. 
Програма передбачає фінансову підтримку для сільськогосподарських 

підприємств, фермерських господарств, сімейних фермерських господарств та 

фізичних осіб-підприємців. Відшкодування надається за придбане та висіяне у 
поточному році сертифіковане високорепродукційне насіння не нижче першої 

репродукції або першого покоління гібридів у розмірі до 50% вартості, але не 
більше ніж 50 000 грн на одного суб’єкта підприємництва. 

Відшкодуванню підлягає насіння таких культур, як: гречка, жито, просо, 
олійний льон, квасоля, горох усіх видів, вика, боби, гірчиця, редька олійна, 

багаторічні злакові трави, а також овочі: білокачанна капуста, броколі, 
брюссельська капуста, цвітна капуста, буряк, морква, цибуля, гарбуз, кабачки, 
патисони, баклажани, кукурудза цукрова, огірки, помідори, перець (які 

вирощуються у відкритому ґрунті) не нижче першої репродукції або першого 
покоління гібриду. 

«Реалізація цієї програми в області з відшкодування вартості 
високорепродукційного сертифікованого насіння дає можливість аграріям 

залучити та використати всі інструменти фінансової підтримки для розвитку 
свого бізнесу з обласного бюджету. Оскільки посів такого насіння забезпечує на 

20-30% збільшення врожайності. Завдяки цьому, сільськогосподарські 
виробники мають змогу розширювати посівні площі та збільшувати обсяги 
виробництва», - зазначила Людмила Гончаренко, т.в.о. директора департаменту 

агропромислового розвитку. 
Приймання документів для відшкодування вартості насіння триває з                        

18 жовтня до 1 листопада (включно) поточного року. Документи приймаються у 
департаменті агропромислового розвитку за адресою: м. Львів, просп. В. 

Чорновола, 4, 9 поверх, каб. № 82. Додаткову інформацію можна отримати за 
телефоном: (032) 255-50-62. 

Деталі щодо переліку та форм документів доступні за 
посиланням: http://surl.li/mmahrs 

https://surl.li/mmahrs?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR1dmiXZHHeNT26_pPWep_rL5KC6PvC3KRBT12XMBTSsRsZ1n_LWUJgPHlI_aem_QCwzUPUGJad47oS6L1718Q
https://surl.li/mmahrs?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR1dmiXZHHeNT26_pPWep_rL5KC6PvC3KRBT12XMBTSsRsZ1n_LWUJgPHlI_aem_QCwzUPUGJad47oS6L1718Q
https://surl.li/mmahrs?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR1dmiXZHHeNT26_pPWep_rL5KC6PvC3KRBT12XMBTSsRsZ1n_LWUJgPHlI_aem_QCwzUPUGJad47oS6L1718Q
https://surl.li/mmahrs?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR1dmiXZHHeNT26_pPWep_rL5KC6PvC3KRBT12XMBTSsRsZ1n_LWUJgPHlI_aem_QCwzUPUGJad47oS6L1718Q
https://surl.li/mmahrs?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR1dmiXZHHeNT26_pPWep_rL5KC6PvC3KRBT12XMBTSsRsZ1n_LWUJgPHlI_aem_QCwzUPUGJad47oS6L1718Q
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Досліджуємо ефективність Програми 

інституційного харчування 

Львівська Аграрна палата, як імплементуючий партнер Всесвітньої 

продовольчої програми ООН, не лише здійснює дистрибуцію продуктів 

харчування довгострокового зберігання установами, що опікуються людьми, які 

потребують допомоги, а й проводить моніторинг зберігання та використання цієї 

продукції, і досліджує вплив Програми інституційного харчування на якість 

життя потребуючих. 

З цією метою щомісячно проводяться візити до установ – учасників 

Програми. 21 жовтня моніторингова місія відвідала дві інституції у місті Рудки 

що у Самбірському районі. 

Голова ЛАП Ігор Вуйцик і офіцер з моніторингу та захисту Давид Кравченко 

побували у КНП ―Рудківська лікарня‖ Рудківської міської ради, де разом з 

директором лікарні Романом Пукало оглянули складське приміщення та кухню 

для приготування їжі, поспілкувалися з персоналом.  Роман Михайлович розповів, 

що лікарня у жовтні щодня забезпечує  орієнтовно 110 осіб триразовим 

харчуванням, кошти на яке виділяє територіальна громада. Якщо є додаткові 

джерела надходження продуктів, то це значно економить бюджетні кошти і 

лікарня має можливість ці кошти використати для покриття інших, вкрай 

необхідних потреб.. 

―Участь у Програмі є важливою як для лікарні так і для пацієнтів, які тут 

перебувають. І не лише через наявність продукції, а й її вмістом, оскільки вона є 

вітамінізованою, що сприяє якісному та здоровому харчуванню а це є необхідним 

елементом оздоровлення‖, - наголосив Роман Пукало.  

―Програма дуже вдало сформована, продуктовий кошик містить базові 

продукти, з яких можна приготувати багато страв. Лише трохи забагато борошна, 

оскільки в лікарні страви дієтичні і борошно використовується в дуже малих 

кількостях. Якщо було б можливим, варто замінити частину борошна на якість 

крупи – манну чи рис, до прикладу‖, - додав пан Роман. 
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Ще одна установа в Рудках є учасником Програми інституційного 

харчування. Це - ―Рудківський будинок ―Милосердя‖ Рудківського центру надання 

соціальних послуг,  в якому проживає 30 людей. Будинок «Милосердя» опікується 

інвалідами, ВПО, одинокими людьми похилого віку. 

Завідувачка Будинку ―Милосердя‖ Оксана  Гошман зазначила, що участь у 

Програмі є великою допомогою для їхньої установи. «Ми тішимося, що можемо 

кожного дня готувати для наших підопічних якісні та поживні страви, бо маємо 

для цього вдосталь продуктів. Завдяки гуманітарній допомозі ми можемо 

придбати ці продукти, на які виділяється замало коштів. Це – фрукти, м’ясо та 

риба. Така Програма дуже потрібна, враховуючи сьогоднішні реалії в Україні‖, - 

додала пані Оксана. 

Старша медична сестра інституції Лідія Васючин підкреслила високу якість 

отриманої продукції та зазначили, що отримувачі допомоги задоволені 

харчуванням, 

До слова, в установах добре організовано збереження продуктів, ведеться 

облік, залишків практично немає, що підтверджує їх раціональне використання . 

Джерело: Львівська Аграрна палата 
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Джерело: Львівська Аграрна палата 

Львівська Аграрна палата 

забезпечує підтримку 

інституційного харчування для 

ВПО та інших уразливих груп 

24 жовтня керівник Львівської Аграрної палати Ігор Вуйцик відвідав КНП 

―Трускавецька міська лікарня‖, яка протягом року отримує продукти 
харчування в рамках Програми інституційного харчування, що реалізується у 

співпраці з Всесвітньою продовольчою програмою ООН. 
Мета цього візиту полягала у визначені ефективності Програми та умов 

забезпечення харчуванням людей, що потребують допомоги. Ігор Вуйцик мав 
можливість ознайомитися з тим, як зберігається продукція, як відбувається 
процес приготування їжі, та пересвідчитись у наявності зворотного зв’язку між 

надавачами та отримувачами такої допомоги. 
Під час зустрічі із заступником директора Іваном Герльовським, 

завідувачем складу Ганною Заньків та шеф-кухарем Лесею Павелкевич 
обговорили питання дієвості Програми інституційного харчування. Іван 

Герльовський зазначив,   щодо така допомога є надзвичайно важливою в  час 
війни, коли потреби закладів зростають через значне збільшення населення у 

регіоні за рахунок внутрішньо-переміщених осіб. 
«Завдяки Програмі маємо хорошу можливість використати заощаджені 

кошти на інші актуальні потреби. Це – один з важливих аспектів Програми. А 

ще важливим є якість продуктів та стабільність і регулярність постачання. 
Можливо варто було б дещо відкоригувати склад продуктової  корзини шляхом 

заміни борошна на крупи, але в цілому Програма є ефективною і на часі», - 
додав Іван Герльовський. 

Також представники лікарні висловили щиру подяку за постачання 
продуктів, яке допомагає забезпечувати пацієнтів якісним вітамінізованим 

харчуванням. 
Візит до Трускавецької міської лікарні показав, наскільки важливою є 

координація зусиль між постачальниками та отримувачами допомоги. Львівська 

Аграрна палата планує продовжувати співпрацю з ВПП ООН та збільшувати 
підтримку інституційного харчування для інших установ, що опікуються ВПО 

та  соціально вразливими групами населення. 
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Джерело: Львівська Аграрна палата 

Співпраця з Самбірщиною в рамках 

Програми інституційного харчування 

У жовтні 2024 року 7 установ Самбірського району в рамках Програми 

інституційного харчування Всесвітньої продовольчої програми ООН отримали 

понад 4,8 т продуктів харчування довгострокового зберігання. 

Три установи, що отримали допомогу, знаходяться у м. Добромиль. Це - 

Добромильська районна лікарня, Центр надання соціальних послуг 

Добромильської міської ради та Добромильська спеціальна загальноосвітня 

школа-інтернат І-ІІ ст. 

22 жовтня голова ЛАП, Ігор Вуйцик та офіцер з моніторингу Давид 

Кравченко відвідали ці установи в рамках моніторингової програми. 

Добромильська районна лікарня обслуговує населення усієї територіальної 

громади. Це – відділений гірський регіон. Директор лікарні Оксана 

Урбанович розповіла, що благодійники майже не  навідуються  до них і 

стабільне  та регулярне постачання продуктів Львівською Аграрною палатою є 

дуже вагомою допомогою для лікарні. «Ми вдячні усім, хто впроваджує цю 

Програму, завдяки якій маємо можливість не одноразово, а упродовж цілого 

року надавати покращене харчування пацієнтам, адже це також впливає на стан 

їхнього здоров’я. Відтак ми зацікавлені у продовженні співпраці у майбутньому 

і маємо сподівання що Програма інституційного харчування діятиме наступного 

року також», - зауважила Оксана Урбанович. 

Центр надання соціальних послуг Добромильської міської ради забезпечує 

гарячими обідами 25 внутрішньо переміщених осіб. Керівник Центру Ольга 

Сива розповіла, що у 2024 році завдяки гуманітарній допомозі інституція змогла 

заощадити понад 25 тисяч  гривень, які  спрямували на оплату комунальних 

послуг,  покращення умов обслуговування своїх підопічних, та закупівлю овочів 

і фруктів.    

Представники моніторингової групи оглянули складське приміщення, 

кухню і їдальню, поспілкувалися з персоналом та отримали позитивні відгуки 

про якість наданих продуктів. 
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Джерело: Львівська Аграрна палата 

У Добромилі моніторингова група відвідала також Добромильську міську 

раду. Т.в.о. міського голови Олена Мацько високо оцінила вагомий  внесок  у 

забезпечення функціонування комунальних установ територіальної громади та 

висловила подяку Всесвітній продовольчій програмі ООН і Львівській Аграрній 

палаті за надану допомогу. 

Пані Олена розповіла про те, що нещодавно до Добромиля було 

переміщено понад 200 осіб з прифронтових регіонів. «Зараз ми займаємося їх 

влаштуванням. Також  нам буде дуже потрібна допомога з продуктами 

харчування, адже люди приїхали без жодних засобів для існування. Маємо 

вишукувати резерви для допомоги цим людям і тут  Програма інституційного 

харчування може бути надійним джерелом постачання базових продуктів для 

харчування внутрішньо-переміщених осіб. Відтак, ми щиро сподіваємося що 

наша співпраця буде лише посилюватися, адже спільно робимо добру справу 

для людей, що опинилися у складних життєвих умовах», зауважила Олена 

Мацько. 
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Джерело: Міністерство економіки України 

Кабінет Міністрів України на період дії воєнного стану запровадив 

режим експортного забезпечення. Він полягає у встановленні особливостей 
здійснення операцій з експорту окремих видів товарів (аграрної продукції). 

Відповідну постанову Уряд ухвалив 29 жовтня 2024 року. 
Pежим експортного забезпечення передбачатиме: 

● експорт товарів виключно зареєстрованими платниками податку на 
додану вартість; 

● встановлення мінімальних експортних цін на товари, щодо яких діє 

режим експортного забезпечення. Різниця між фактурною та митною вартістю 
товарів не має бути від'ємною; 

● електронний обмін інформації між Національним банком, Державною 
податковою службою та Держмитслужбою для відстеження та контролю 

дотримання експортерами вимог законодавства; 
● особливості складання податкової накладної та її реєстрації в 

Єдиному реєстрі податкових накладних. 
Режим експортного забезпечення стосуватиметься продукції визначеної 

статтею 19² Закону України «Про зовнішньоекономічну діяльність», зокрема:  

меду; горіхів;  пшениці і суміш пшениці та жита (меслин); жита; ячменю;  
вівса; кукурудзи; соєвих бобів; насіння ріпаку; насіння соняшнику; олії 

соєвої;олії соняшникової; олії ріпакової; макухи. 
Постанова набере чинності через 30 днів після приведення у 

відповідність та прийняття усіх необхідних підзаконних нормативно-правових 
актів, необхідних для реалізації Закону України від 09.05.2024 p. №3706-ІХ, а 

також після забезпечення можливості обробки інформації, визначеної цим 
Законом в інформаційно-комунікаційних системах центральних органів 
виконавчої влади. 

Уряд запровадив режим  

експортного забезпечення  

для окремих видів агропродукції 
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Джерело: www.agrovolyn.gov.ua 

Програма товарного кредитування 

фермерів за підтримки USAID-АГРО 

Посівна не за горами, аграрії вже почали активно готуватись до Посівної-

2025, а щоб вона розпочалась вчасно й дала змогу малим та середнім 

агропідприємствам провести її якісно та отримати всі необхідні матеріально-

технічні ресурси, потрібні кошти. 

Агро Арена продовжує підтримку українських аграріїв по програмі ―Фермер, 

є кредит 2.0‖ через надання товарного кредитування на повний пакет продуктів 

для посівної: насіння, ЗЗР, мікродобрива, добрива та пальне від світових та 

українських брендів! 

     Умови: 

• Учасником програми може стати будь-який аграрій, який надав заявку, 

пройшов скоринг та отримав кредитний ліміт; 

• Товарний кредит можна отримати без застави - на суму до 500 тис грн, понад 

500 тис грн - з заставою на вибір аграрія (ФАР, ТАР, або в ін. зручний для аграрія 

спосіб); 

• Розрахуватись можна коштами або майбутнім урожаєм; частинами або 

однією сумою; 

• Відтермінування оплати до 9 місяців; 

     Додаткові бонуси: 

• Консультаційний та агрономічний супровід 24/7 на всіх етапах співпраці; 

• Доставка в господарство; 

• Бонус восени - до 5%, відтепер товарне кредитування для фермерства ще 

доступніше! 

        Щоб стати учасником програми, залишай заявку за телефоном гарячої лінії                       

0 800 307 001, отримуй персонального менеджера та скористайся новими 

можливостями програми! 
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Джерело: Департамент агропромислового розвитку Волинської ОДА 

До 10 листопада триває  прийом заявок 

 для участі у конкурсі для отримання 

підтримки в межах Програми грантів  

в органічному секторі 

        З метою підтримки українських виробників органічної продукції, сприяння 

подальшому розвитку органічного ринку та збільшення торгівлі українською 

органічною продукцією з вищою доданою вартістю на внутрішньому ринку 

розпочався прийом заявок для участі у конкурсі для отримання підтримки в 

межах Програми грантів в органічному секторі. 

     Вимоги до учасників та більше інформації про програму розміщено за 

посиланням: http://surl.li/azzyrm 

     Заявки разом з додатками приймаються до 10 листопада 2024 року та 

подаються через електронну форму за посиланням:  http://surl.li/rgwlbm 

        24 жовтня буде проведено інформаційний вебінар, під час якого можна буде 

дізнатись більше про умови програми. Реєстрація для участі у вебінарі за 

посиланням: http://surl.li/dhstzq 

     Програма грантів в органічному секторі фінансується Швейцарією та 

впроваджується в межах проекту «Жіноче підприємництво в органічному 

секторі» (WEOS), що впроваджується МБО «Інформаційний центр «Зелене досьє» 

у партнерстві з громадською спілкою «Органічна ініціатива» та швейцарсько-

українською програмою «Розвиток торгівлі з вищою доданою вартістю в 

органічному та молочному секторах України» (QFTP), що впроваджується 

Дослідним інститутом органічного сільського господарства (FiBL, Швейцарія) у 

партнерстві із SAFOSO AG (Швейцарія). 

http://surl.li/azzyrm
http://surl.li/azzyrm
http://surl.li/azzyrm
http://surl.li/azzyrm
http://surl.li/azzyrm
http://surl.li/azzyrm
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http://surl.li/rgwlbm
http://surl.li/rgwlbm
http://surl.li/rgwlbm
http://surl.li/rgwlbm
http://surl.li/rgwlbm
http://surl.li/dhstzq
http://surl.li/dhstzq
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Джерело: www.agro-business.com.ua 

Аграріїв зобов’язали отримувати 

дозвіл на виробництво компосту 

Українські фермери з 9 жовтня для виготовлення компосту з гною мають 

оформлювати дозвіл на обробку відходів та замовляти оцінку впливу на 
довкілля (ОВД). Про це повідомляє Agroportal.ua з посиланням на Асоціацію 

професіоналів довкілля (PAEW). 
Зазначається, що отримання цих документів затягнеться приблизно на рік 

та орієнтовно коштуватиме 1,5 млн грн. Без них діяльність сільгоспвиробника 
вважається порушенням закону. 

Фахівці пояснили, що відповідно до Закону України «Про побічні 

продукти тваринного походження, не призначені для споживання людиною», 
прийнятого у 2015 році, утворювач має право зберігати, обробляти та вносити в 

поля органічне добриво без додаткових дозвільних документів. Але йому 
суперечить ст. 2 Закону України «Про управління відходами», прийнятого у 

2022 році. 
«У цій статті зазначено, що дія закону не поширюється на побічні 

продукти тваринного походження, не призначені для споживання людиною, 
крім тих, до яких застосовуються операції спалювання, захоронення або які 
використовуються для біогазу та компосту. Відповідно, гній, який 

використовується для компостування або виробництва біогазу, тепер стає 
відходом, і на нього розповсюджуються всі вимоги закону про управління 

відходами», – уточнюють в асоціації. 

Джерело: Департамент  економічної політики Львівської  ОДА 
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Джерело: www.buh.ligazakon.net 

Як в електронному варіанті 

подати документи, потрібні 

 для розблокування ПН/РК 

До Повідомлення про подання пояснень та копій документів щодо 

податкових накладних / розрахунків коригування, реєстрацію яких зупинено, 

можна додати документи довільного формату (J/F13126), до яких можна 

завантажити копії необхідних підтверджуючих документів у форматі PDF, PNG 

або JPG. На цьому наголосили контролери ГУ ДПС Черкаській області. 

Аналогічне роз’яснення  ДПС розміщено в категорії 101.18 розділу ―Запитання - 

відповіді з Бази знань‖ ЗІР (zir.tax.gov.ua) 

Контролери нагадали, що оригінал електронного документа повинен 

давати змогу довести його цілісність та справжність у порядку, визначеному 

законодавством; у визначених законодавством випадках може бути пред'явлений 

у візуальній формі відображення, в тому числі у паперовій копії. 

Електронна копія електронного документа засвідчується у порядку, 

встановленому законом. 

Копією документа на папері для електронного документа є візуальне 

подання електронного документа на папері, яке засвідчене в порядку, 

встановленому законодавством 

Джерело: www.ucab.ua 
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Українські ветерани можуть 

отримати до мільйона гривень  

на розвиток бізнесу 

В Україні стартувала грантова програма для ветеранів та їхніх сімей, 

спрямована на розвиток бізнесу. У межах цієї ініціативи вже виділено 540 млн 

грн, що дало змогу понад 1150 ветеранам та їхнім родинам отримати 

фінансування для запуску або розширення власної справи, пише SEEDS. 

За результатами дев’ятнадцятої хвилі подачі заявок у 2024 році, ще 82 

ветерани та їхнє подружжя були визнані переможцями та отримають 42 млн грн 

для розвитку бізнесу. Загалом від початку реалізації ветеранської частини 

програми гранти на загальну суму 540 млн грн було надано 1150 переможцям. 

Заступник міністра економіки України Тетяна Бережна зазначила, що 70% 

одержувачів грантів використовують кошти для розширення вже наявного бізнесу, 

тоді як 30% розпочинають свій бізнес з нуля. Програма орієнтована як на 

створення нових підприємств, так і на підтримку підприємців з досвідом, які 

бажають масштабувати свою діяльність. 

Програма ―Власна справа‖ пропонує кілька рівнів фінансової підтримки, які 

залежать від кількості створених робочих місць. Про це повідомляє Міністерство 

економіки України. 

Ветерани можуть претендувати на гранти в таких розмірах: 

• до 250 тис. грн — за умови створення одного робочого місця; 

• до 500 тис. грн — за умови створення двох робочих місць; 

• до 1 млн грн — за умови створення чотирьох робочих місць. 

Подружжя ветеранів також має право на гранти. А саме: 

• до 250 тис. грн — за умови створення одного робочого місця; 

• до 500 тис. грн — за умови створення двох робочих місць. 

Для отримання гранту в розмірі від 500 тис. до 1 млн грн, ветеран має бути 

зареєстрований як фізична особа-підприємець (ФОП) не менше трьох років. 

Важливо зазначити, що такі гранти вимагають співфінансування: держава 

покриває 70% суми, а решту 30% заявник має вкласти з власних коштів. 

  

https://www.seeds.org.ua/
https://me.gov.ua/News/Detail?lang=uk-UA&id=7c569cba-ea7f-4e5d-b5f9-6869d3318f25&title=GrantiVeteranam-1150-VeteranivTaDrugikhZYikhnogoPodruzhzhiaOtrimaiutGrantiVidDerzhaviNaRozvitokBiznesu
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Джерело: www.fprconf.com/vf  

Кабмін встановив тарифи 

 на страхування врожаю цукрових буряків 

Кабінет Міністрів України ухвалив рішення про встановлення граничних 

страхових тарифів для страхування врожаю цукрових буряків із державною 

підтримкою. Це рішення було прийняте 25 жовтня 2024 року на урядовому 

засіданні.Про це повідомив представник уряду в Верховній Раді Тарас 

Мельничук. 

Затвердження максимального розміру страхових тарифів стосується 

страхування врожаю від аграрних ризиків і проводиться згідно з частиною                    

2 статті 10 Закону України «Про особливості страхування сільськогосподарської 

продукції з державною підтримкою». Крім тарифів, Кабмін також затвердив 

структуру і порядок їхнього застосування для врожаю цукрового буряка. 

Це рішення має забезпечити додатковий захист українських аграріїв від 

можливих ризиків втрати врожаю, підвищуючи стабільність галузі через 

державну підтримку страхування сільськогосподарської продукції. 

 Джерело: www.landlord.ua 
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Джерело: Держпродспоживслужба України 

Розроблено нові методичні 

рекомендації для учасників 

програми контролю сирого молока 

Hауково-методичною радою Держпродспоживслужби було схвалено  

методичні рекомендації «Виявлення залишків протимікробних препаратів                   

та інших інгібіторів у сирому молоці. Використання скринінгових та 

підтверджуючих методів у межах програми контролю сирого молока». 

Методичні рекомендації розроблені Державним науково-дослідним 

контрольного інститутом ветеринарних препаратів та кормових добавок за 

підтримки швейцарсько-української програми ―Розвиток торгівлі з вищою 

доданою вартістю в органічному та молочному секторах України‖ (QFTP) з метою 

розуміння вибору методу при проведенні лабораторних досліджень (випробувань) 

на визначення залишків протимікробних речовин/антибіотиків. 

У методичних рекомендаціях описуються: 

• принципи скринінгових і підтверджуючих методів щодо визначення 

залишків протимікробних речовин/антибіотиків, а також інших інгібіторів; 

• переваги та недоліки цих методів; 

• вимоги до аналітичних методів; 

• інтерпретація результатів лабораторних досліджень (випробувань). 

         Із текстом методичних рекомендацій можна ознайомитися за 

посиланням:https://dpss.gov.ua/storage/app/sites/12/uploaded-files/rekomendatsii-

protokol-naukovo-metodradi-vid-23092024-6.pdf 

м. ЛЬВІВ 
Джерело: www.agrotimes.ua 
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Коли сіяти кореневу петрушку  

під зиму: поради городникам 

Кореневу петрушку можна висадити не тільки рано навесні, але й під зиму 

– для того, щоб отримати максимально ранній врожай. Але робити це потрібно 

вчасно. Якщо ви хочете наступної весни вже в березні насолодитися щедрим 

урожаєм петрушки, тоді потрібно замислитися про її ранню посадку. 

Поради 24 розповідають про те, коли саме її потрібно садити під зиму. 

Звичайна петрушка, до якої ви звикли – це дворічна рослина. І у перший 

рік вона дає коренеплід, а вже в другий можна збирати насіння. Цінують цю 

рослину також за те, що в їжу з неї можна вживати все – і корені, і листя. 

Для висадки петрушки вам потрібно спершу підібрати вдалу ділянку, на 

якій буде пухкий ґрунт.  

Та перед висадкою насіння потрібно як слід підготувати землю. Перш за 

все скопайте ґрунт та внесіть у нього перегній. Петрушку зазвичай висівають 

наприкінці жовтня, або ж навіть на початку листопада. І насіння перед висадкою 

обов’язково має бути сухим, а не вологим. 

Якщо ж ви висіваєте петрушку навесні, тоді насіння потрібно замочувати 

попередньо на 2 – 3 доби. На у метр потрібно використати приблизно 1 грам 

насіння. А ось глибина рядка має бути до 2 сантиметрів, а ширина міжряддя – 

20 – 25 сантиметрів. Після посіву рядки варто засипати та злегка притоптати. 

А для того, щоб озима петрушка не промерзла і зійшла рано навесні, 

потрібно після посіву накрити її плівкою. Знімають її вже відразу після того, як 

з’являються паростки 

.Але є кілька правил, яких варто дотримуватися під час вирощування 

петрушки під зиму: підживлення озимої петрушки потрібно проводити на 

початковому етапі росту: розчином гною чи пташиним послідом, а також після 

зрізу зелені;петрушка не потребує багато вологи, та в суху погоду потрібно 

проводити полив, аби нові листки росли швидше; після зрізання зелені потрібно 

залишати над поверхнею землі 5 – 7 сантиметрів стебла. 

Джерело: www.landlord.ua 
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Стан посівів сільськогосподарських 

культур та метеорологічна ситуація 

 у Львівській області  

на 30 жовтня 2024 року 

У період з 24 до 30 жовтня утримувалася тепла з невеликими опадами 

погода. Середньодобові температури повітря знаходилися в межах 6,3‒10,5 °С за 

норми 6,2 °С. Максимальна температура повітря дорівнювала 17,5 °С                               

(26 жовтня), мінімальна ‒ 0,5 °С (24 жовтня). Випали незначні опади ‒ 0,5 мм. 

Стан посівів. Фазовий розвиток озимих зернових не змінився. На 29 

жовтня рослини пшениці озимої сортів МІП Феєрія та Лакомка за сівби 24 

вересня Естафета миронівська та Поларкап за сівби 26 вересня є у фазі трьох 

листків ‒ 13 ВВСН, жита озимого сорту Левітан (сівба 24 вересня) ‒ чотирьох 

листків (14 ВВСН). Вони накопичили 338,7‒369,9 °С активних і 178,7‒199,9 °С 

ефективних температур. 

На посівах області продовжують збирання пізніх сільськогосподарських 

культур. Згідно з оперативною інформацією на 30 жовтня зібрано гречки (всі 

категорії господарств) на площі 3,3 тис. га (85,5 % площ), намолочено 5,3 тис. т, 

урожайність 1,62 т/га, кукурудзи ‒ відповідно 16,9 тис. га (19,1 %), 150,4 тис. т, 

8,92 т/га, соняшнику ‒ 17,3 тис. га (76,4 %), 50,7 тис. т, 2,93 т/га, сої ‒ 119,8 тис. 

га (84,9 %), 434,1 тис. т, 3,62 т/га, викопано картоплі ‒ 97,7 тис. га (98,8 %), 1739,0 

тис. т, 17,80 т/га, буряку цукрового ‒ 10,4 тис. га (65,2 %), 704,7 тис. т, 67,92 т/га. 

Агроформування області закінчують сівбу озимих зернових культур.                     

На 30 жовтня засіяно (всі категорії господарств) 160,0 тис. га, що становить 91,2 

% від прогнозу, зокрема пшениці озимої 139,7 тис. га (91,1 %), ячменю озимого 

16,8 тис. га  (92,2 %), жита озимого 3,46 тис. га (91,3 %). 

Джерело:  Інститут сільського господарства Карпатського регіону НААН 
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Джерело:  Департамент агропромислового розвитку Львівської ОДА 

У листопаді  на Львівщині відбудуться 

земельні аукціони 

       Земельні електронні аукціони з продажу прав оренди земельних ділянок 

сільськогосподарського призначення комунальної форми власності відбудуться 

01 листопада 2024 року. 

Пропоновані ділянки знаходяться на території: 

Підкамінської територіальної громади (за межами населеного пункту) 

Золочівського району для ведення товарного сільськогосподарського 

виробництва: 

-площа ділянки – 2,61 га, стартовий розмір річної плати – 5071,64 грн. 

Детальніше за посиланням: http://surl.li/hoqyri  

Кінцевий строк подання цінових пропозицій – до 20:00 год. 31 жовтня 2024 року. 
 

Земельні електронні аукціони з продажу прав оренди земельних ділянок 

сільськогосподарського призначення комунальної форми власності відбудуться                     

04 листопада 2024 року. 

Пропоновані ділянки знаходяться на території: 

Жовківська міська рада (за межами населеного пункту) Львівського району 

для ведення товарного сільськогосподарського виробництва: 

-площа ділянки – 3,74 га, стартовий розмір річної плати – 8914,10 грн. 

Детальніше за посиланням: http://surl.li/aelisc 

Кінцевий строк подання цінових пропозицій – до 20:00 год. 03 листопада 2024 р. 

 

 
  

 

 

Земельні електронні аукціони з продажу прав оренди земельних ділянок 

сільськогосподарського призначення комунальної форми власності відбудуться       
06 листопада 2024 року. 

Пропоновані ділянки знаходяться на території: 
Підкамінської територіальної громади (за межами населеного пункту) 

Золочівського району для ведення товарного сільськогосподарського 
виробництва: 

-площа ділянки – 9,20 га, стартовий розмір річної плати – 36206,90 грн. 

Детальніше за посиланням: http://surl.li/ffedfc 
-площа ділянки – 1,79 га, стартовий розмір річної плати – 875,88 грн. 

Детальніше за посиланням: http://surl.li/ulcrqo 
-площа ділянки – 10,49 га, стартовий розмір річної плати – 3589,12 грн. 

Детальніше за посиланням: http://surl.li/ujwtyo 
Кінцевий строк подання цінових пропозицій – до 20:00 год. 05 листопада 2024 р. 

  

https://surl.li/hoqyri?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0ZfCf46RSDJfXvRJmF33GvW6PIgWDWCAxQtaRIWfrkz8ydx2lQ7y-6pWM_aem_JwyjbvUfz91HAK2bSSm_TQ
https://surl.li/hoqyri?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0ZfCf46RSDJfXvRJmF33GvW6PIgWDWCAxQtaRIWfrkz8ydx2lQ7y-6pWM_aem_JwyjbvUfz91HAK2bSSm_TQ
https://surl.li/hoqyri?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0ZfCf46RSDJfXvRJmF33GvW6PIgWDWCAxQtaRIWfrkz8ydx2lQ7y-6pWM_aem_JwyjbvUfz91HAK2bSSm_TQ
https://surl.li/hoqyri?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0ZfCf46RSDJfXvRJmF33GvW6PIgWDWCAxQtaRIWfrkz8ydx2lQ7y-6pWM_aem_JwyjbvUfz91HAK2bSSm_TQ
https://surl.li/hoqyri?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0ZfCf46RSDJfXvRJmF33GvW6PIgWDWCAxQtaRIWfrkz8ydx2lQ7y-6pWM_aem_JwyjbvUfz91HAK2bSSm_TQ
https://l.facebook.com/l.php?u=https://surl.li/aelisc?fbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR17w96xuZxYuDs-GOhQWmTvJhcptsIJGcuMRpGSZhf29UFkcWf15ZKvTVg_aem_MBe2nlb2kZfp5sIHQ66tJg&h=AT0FIIEXpbj4McUoVujxU0shP5TrDoi6qm-aWPXF1yRwdAKuYdIt_2uJiAV0BWiwl6Yvwdp3FVTDh5SrxSxVHu35TPJNtbM1aYLc6JsaqKjNg4Mj23X7jNGOAxT9O8VlcRWu&__tn__=-UK-R&c[0]=AT2_GfIXOy3NJKtsvVQ8XBFcQdF40Vac0Bf148oqb0rExsjqYuOxviGVtLh0-V0EH5G2BItZWRYzvxKOG5VaG1Ia3uuHKl52XzAPkqiTk-QQKg21mjf5SfA-x9z1UFKKY8YbsciJVk7_bi1DZ-eSZ3Ycb5MOQcDPds70r2O7mgcApPvdCqO8HCmsmV-AyQGAktiYcz1gQlEAOxd7m1wSg3mPfrU
https://l.facebook.com/l.php?u=https://surl.li/aelisc?fbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR17w96xuZxYuDs-GOhQWmTvJhcptsIJGcuMRpGSZhf29UFkcWf15ZKvTVg_aem_MBe2nlb2kZfp5sIHQ66tJg&h=AT0FIIEXpbj4McUoVujxU0shP5TrDoi6qm-aWPXF1yRwdAKuYdIt_2uJiAV0BWiwl6Yvwdp3FVTDh5SrxSxVHu35TPJNtbM1aYLc6JsaqKjNg4Mj23X7jNGOAxT9O8VlcRWu&__tn__=-UK-R&c[0]=AT2_GfIXOy3NJKtsvVQ8XBFcQdF40Vac0Bf148oqb0rExsjqYuOxviGVtLh0-V0EH5G2BItZWRYzvxKOG5VaG1Ia3uuHKl52XzAPkqiTk-QQKg21mjf5SfA-x9z1UFKKY8YbsciJVk7_bi1DZ-eSZ3Ycb5MOQcDPds70r2O7mgcApPvdCqO8HCmsmV-AyQGAktiYcz1gQlEAOxd7m1wSg3mPfrU
https://l.facebook.com/l.php?u=https://surl.li/aelisc?fbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR17w96xuZxYuDs-GOhQWmTvJhcptsIJGcuMRpGSZhf29UFkcWf15ZKvTVg_aem_MBe2nlb2kZfp5sIHQ66tJg&h=AT0FIIEXpbj4McUoVujxU0shP5TrDoi6qm-aWPXF1yRwdAKuYdIt_2uJiAV0BWiwl6Yvwdp3FVTDh5SrxSxVHu35TPJNtbM1aYLc6JsaqKjNg4Mj23X7jNGOAxT9O8VlcRWu&__tn__=-UK-R&c[0]=AT2_GfIXOy3NJKtsvVQ8XBFcQdF40Vac0Bf148oqb0rExsjqYuOxviGVtLh0-V0EH5G2BItZWRYzvxKOG5VaG1Ia3uuHKl52XzAPkqiTk-QQKg21mjf5SfA-x9z1UFKKY8YbsciJVk7_bi1DZ-eSZ3Ycb5MOQcDPds70r2O7mgcApPvdCqO8HCmsmV-AyQGAktiYcz1gQlEAOxd7m1wSg3mPfrU
https://l.facebook.com/l.php?u=https://surl.li/aelisc?fbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR17w96xuZxYuDs-GOhQWmTvJhcptsIJGcuMRpGSZhf29UFkcWf15ZKvTVg_aem_MBe2nlb2kZfp5sIHQ66tJg&h=AT0FIIEXpbj4McUoVujxU0shP5TrDoi6qm-aWPXF1yRwdAKuYdIt_2uJiAV0BWiwl6Yvwdp3FVTDh5SrxSxVHu35TPJNtbM1aYLc6JsaqKjNg4Mj23X7jNGOAxT9O8VlcRWu&__tn__=-UK-R&c[0]=AT2_GfIXOy3NJKtsvVQ8XBFcQdF40Vac0Bf148oqb0rExsjqYuOxviGVtLh0-V0EH5G2BItZWRYzvxKOG5VaG1Ia3uuHKl52XzAPkqiTk-QQKg21mjf5SfA-x9z1UFKKY8YbsciJVk7_bi1DZ-eSZ3Ycb5MOQcDPds70r2O7mgcApPvdCqO8HCmsmV-AyQGAktiYcz1gQlEAOxd7m1wSg3mPfrU
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https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fsurl.li%2Fffedfc&h=AT3uXj6vUZduD4UpSyvsdszdiv1NvE-ovpS2T-iSClNzP6n1UXeXC9ZVGyMRB00FnAh-536hIuM4WnOuarzJ-8yyRVXQa1LnulxAtlmqpV_NfOtaChMnIRC5ypZZfxNjmUlH3gzJbKMUoXXejW0R&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT2-ziNRqJ5k7mRt1IB9O9oq-y-f7Jttdafc9d04u6spLt0L5ZBD4dHCM76f0MjAdaRIEt-MmcWpX_bm7M8IwTey6d-xHj9-pqvL1cUxpA_jw7WUsh73mUnop9UU2ITCeGPwRPEOmYchVd26OudyDg2gIQkCR5o8Kw2bnmg0SVcUyDHbwYu4BpUyiNWBYXK4F8-zfE4s4dDcWVMYvpx8zTavPg
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РЕДАКЦІЙНА КОЛЕГІЯ ВИДАННЯ:   

МУЗИКА П.М. – ГО “ЛЬВІВСЬКА АГРАРНА ПАЛАТА” (ГОЛОВА РЕДКОЛЕГІЇ);  СТЕФАНИШИН І.М. – ТОВ “РСП “ШУВАР”  (ЗАСТ. ГОЛОВИ РЕДКОЛЕГІЇ);                                              

ВУЙЦИК І.М. – ГО “ЛЬВІВСЬКА АГРАРНА ПАЛАТА” ; ГОНЧАРЕНКО Л.В. – ДЕПАРТАМЕНТ АГРОПРОМИСЛОВОГО РОЗВИТКУ ЛЬВІВСЬКОЇ ОБЛАСНОЇ ДЕРЖАВНОЇ 

АДМІНІСТРАЦІЇ; CОЛОМОНКО Д.О. – ЛЬВІВСЬКИЙ НАЦІОНАЛЬНИЙ УНІВЕРСИТЕТ ВЕТЕРИНАРНОЇ МЕДИЦИНИ ТА БІОТЕХНОЛОГІЙ ІМЕНІ С.З. ГЖИЦЬКОГО  

(ВИПУСКОВИЙ РЕДАКТОР).  

АДРЕСА РЕДАКЦІЇ : М. ЛЬВІВ, ВУЛ. ЗАЛІЗНИЧНА, 16, 2-Й ПОВ., ТЕЛ./Ф. +38 (032) 294-84-03,  + 38(067) 803-60-32.   ПЕРІОДИЧНІСТЬ ВИДАННЯ: ДВА РАЗИ НА МІСЯЦЬ  .  

ПОБАЖАННЯ ТА ЗАУВАЖЕННЯ ДО ЗМІСТУ ЕЛЕКТРОННОГО ІНФОРМАЦІЙНОГО БЮЛЕТЕНЯ «ВІСНИК АГРОФОРУМ»  ПРОСИМО НАДСИЛАТИ НА E-MAIL: 

LVIVAGRI@GMAIL.COM 

2024 / №  24 (216) 

Джерело:  www.agro-business.com.ua 

До 8 листопада триває 

реєстрація на освітньо-

грантову програму для 

фермерок TalentA-2024 

від  Corteva Agriscience 

Щоб забезпечити зміцнення та розвиток жіночого фермерства в умовах 

повномасштабної війни, яку росія розв’язала проти України, міжнародна 

сільськогосподарська науково-технологічна компанія Corteva Agriscience 

оголошує про проведення освітньо-грантової програми для жінок-фермерок 

TalentA-2024 за підтримки Міністерства аграрної політики та продовольства 

України. 

Мета програми – сприяти підвищенню продовольчої безпеки через 

розширення доступу до освіти та фінансування для жінок, які мешкають у 

сільській місцевості та працюють у сфері сільського господарства. TalentA 

передбачає участь у навчальному курсі та проведення грантового конкурсу 

мікропроєктів. Взяти участь у програмі можуть жінки, які відповідають 

встановленим критеріям відбору: вік від 18 років; задіяна у аграрному 

виробництві, або є власницею чи співвласницею сільськогосподарського 

підприємства не менше року; проживання в населеному пункті до 10 000 осіб або 

робота на підприємстві, яке зареєстроване в такому населеному пункті. 

Реєстрація на програму триває до 8 листопада 2024 року за посиланням:. 

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfW6X1RHke0agJFpyykqkqGvxLgq4F1d

5K7zyFEFFWzbmrAfg/viewform 


